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Întâlnire cu Comisia de la Venetia|Scântei: Desfiintarea SIIJ - o urgenta; nu putem

investiga eficient faptele savârsite de magistrati

Presedintele Comisiei juridice a Senatului, Iuliana Scântei, a declarat, joi, dupa întâlnirea online cu

raportorii Comisiei de la Venetia, ca le-a explicat acestora necesitatea urgentei desfiintarii Sectiei de

investigare a infractiunilor din justitie (SIIJ), afirmând ca de la înfiintarea Sectiei nu se poate vorbi de o

"actiune statala eficienta de combatere a fenomenului de coruptie sau a altui fenomen infractional în rândul

sistemului judiciar".

 

"Şi Parlamentul a facut parte din calendarul întâlnirilor online stabilit de Ministerul Justitiei cu raportorii Comisiei

de la Venetia si astazi (n.r.- joi), în cadrul discutiei, am prezentat evolutia procedurii legislative la nivelul

Parlamentului, dupa adoptarea de catre Camera Deputatilor a acestui proiect de lege si, de asemenea, am prezentat

care sunt pasii procedurali pentru adoptarea proiectului la nivelul Senatului, camera decizionala (...) Am reiterat

urgenta intrarii în vigoare a acestei legi de desfiintare a Sectiei speciale, raportat pe de o parte la obiectivul major

mentionat în ultimii trei ani de zile în toate rapoartele MCV, în recomandarile Comisiei de la Venetia si în

rapoartele grupului de state GRECO si, de asemenea, cu mentiuni exprese în cuprinsul deciziilor Curtii de Justitie

a Uniunii Europene de a readuce sistemul judiciar, inclusiv în ceea ce priveste existenta acestei Sectii, în

parametrii dreptului european", a afirmat, Scântei, joi, la Senat.

 

Ea a precizat ca urgenta a fost explicata inclusiv pe solutiile propuse de Ministerul Justitiei, "care a avut o întâlnire

distincta (n.r. miercuri) cu raportorii Comisiei de la Venetia, în care si-au sustinut solutiile legislative propuse

pentru competenta în investigarea faptelor penale care ar fi savârsite de judecatori si procurori".

 

"Noi, la rândul nostru, am reiterat situatia de premiera în care ne gasim, la al cincilea proiect legislativ pentru

desfiintarea SIIJ care se afla pe masa Parlamentului. Este primul proiect în care reusim sa avem un consens pe

obiectivul desfiintarii Sectiei speciale, un consens în interiorul sistemului judiciar si între sistemul judiciar,

executiv si Parlament - strict pe obiectivul desfiintarii. Lucrul acesta nu a fost posibil pâna acum, iar pentru a nu

compromite acest sens care raspunde imperativului desfiintarii Sectiei speciale, am abordat cu maxima celeritate

dezbaterea si adoptarea acestui proiect de lege si la Senat", a adaugat Scântei.

 

Presedintele Comisiei juridice a Senatului a mentionat ca în privinta solutiilor tehnice care au fost propuse pentru

stabilirea competentei la nivelul procurorilor anume desemnati, selectati de CSM, desemnati de procurorul general

si care sa activeze în cadrul Sectiei de urmariri penale si criminalistica din Parchetul general, a prezentat si

"argumentele si criticile primite la comisie si din sistemul judiciar si din zona societatii civile".

 

"Repet, am scos în evidenta un lucru important: de când a fost înfiintata Sectia, nu putem vorbi de o actiune statala

eficienta de combatere a fenomenului de coruptie sau a altui fenomen infractional în rândul sistemului judiciar.

Toate rapoartele au evidentiat lipsa de eficienta în ceea ce priveste rezultatele acestei Sectii speciale, iar separat am

ajuns în situatia ca fara desfiintarea Sectiei speciale noi sa nu putem sa declansam totusi investigatii penale

serioase si eficiente pentru faptele penale savârsite de judecatori si procurori. Ori acest lucru compromite o

exigenta a statului de drept, pentru ca sistemul judiciar însusi nu este deasupra legii, trebuie sa avem pârghii

legislative care sa permita investigarea si a unui judecator si a unui procuror", a afirmat Scântei.

 

Senatorul PNL a mentionat ca, din pacate, asa cum este legea în vigoare, mentinerea în functie a Sectiei speciale

"face imposibila investigarea acestor fapte penale ale magistratilor si de catre DNA, dar si de catre orice alt parchet

sau procuror specializat".

 

"Sistemul judiciar a venit cu aceasta propunere care a fost în însusita de reprezentantii Executivului si de noi, ca
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politicieni în Parlament. Este o solutie pe care au propus-o ei, si anume cei care sunt specializati primesc aceasta

competenta suplimentara, de a-si investiga penal proprii colegi judecatori si procurori, sa fie recrutati având la

baza acest criteriu alt senioritatii - o experienta bogata în functia de procuror. S-a propus pentru procurorii care vor

activa la Parchetul general 15 ani, iar pentru cei care vor activa la parchetele de pe lânga curtile de apel 12 ani.

Dupa ceea ce stiu eu din sistemul legislativ, este cea mai mare vechime ceruta pâna acum pentru a functiona ca

procuror cu competente depline de investigare la nivelul unui parchet. Ori daca aceasta a fost o solicitare a

sistemului judiciar care a întrunit consensul în acest caz, noi ca politicieni nu am raspuns decât favorabil, tocmai

pentru a nu compromite obiectivul major", a mai spus Scântei.

 

Ea si-a exprimat speranta ca proiectul sa fie inclus, luni, pe ordinea de zi a plenului Senatului, camera decizionala

în acest sens.

 

"Am dorit sa nuantez foarte mult ca nu este o graba si nu ne ferim de exprimarea unui punct de vedere al Comisiei

de la Venetia. Avem alte trei avize din care Ministerul Justitiei s-a inspirat atunci când a stabilit solutiile legislative

actuale. Am dorit sa punctez lucrul acesta, ca nu este o lipsa de respect fata de raportorii Comisiei de la Venetia, sa

nu stam sa asteptam. Suntem într-o procedura paralela. Şi ei au tot interesul sa vada acest obiectiv al desfiintarii

SIIJ realizat. Daca lucrurile pe impactul solutiilor tehnice în ceea ce priveste stabilirea procedurilor viitoare, deci

dupa ce vedem într-adevar rezolvata aceasta problema a Sectiei speciale, vor comporta alte analize, inclusiv

recomandari din partea Comisiei de la Venetia, (...) suntem, acum, în perioada de finalizare a proiectelor de

modificare a legilor Justitiei, la Ministerul Justitiei, ministrul si-a aratat, din câte stiu, disponibilitatea de a le

include imediat, astfel încât în mai putin de o luna de zile sa le putem absorbi si pe acestea", a argumentat Scântei. 
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